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Több, mint koncert

Úgy gondolom Minakami 
Hiroko neve és művésze-
te nemhogy ismerősen 
nem csengett a tapolcai 
zenerajongó füleknek, de 
sehogyse csengett, leg-
alábbis e hét hétfő estéig.  
A 63 éves japán zongo-
rista, zeneszerző, énekes 
hölgy koncertje azonban 
olyan élménnyel ajándé-
kozta meg a koncertjére 
érkező 100-120 fős kö-
zönséget a Tamási Áron 
Művelődési Központban, 
amelyre - úgy gondolom 
- senki nem számított. 
Nekem soha nem voltak 
ellenszenvesek a japánok, 
inkább valamiféle tiszte-
letet éreztem irántuk ami-
att, hogy mindent, amit a 
kezükkel és szellemük-
kel létrehoznak, amivel a 
megélhetés szintjén, vagy 
azon túl foglalkoznak, azt 
igyekeznek a legjobban 
tenni, gyakran művészi 
szintre emelni. Minakami 
Hiroko is csak ezt tette. 
Virtuóz módon megmu-
tatta, hogy létezik az a faj-
ta szerény tehetség, ami 
minőséget, művészi érté-
ket és élményt egyszerre 
képes adni, amely nem 
kérkedik, nem követel 
magának kiemelt figyel-
met, előjogokat, hiszen 
tudja, valamikor jutalmul 
úgyis megkapja azt.
                    /Töreky László/

JEGYZETA honvédségi hagyományok jegyében

Dobó István egri várkapitány szobrának délelőtti megkoszorúzását követően igazán színes, látványos és válto-
zatos, az egész család számára élményt jelentő programsorozat várta azt a sok száz embert, akik  a május elsejei 
verőfényes napon kilátogattak a Dobó lakótelepre. Izgalmas szellemi-sport akadályversenyekkel, egész napos 
Lada találkozóval, jótékonysági élményautózással, illetve a városrész katonai hagyományaihoz hűen: egyenru-
ha-, fegyver-, harci jármű bemutatókkal várták a tapolcai és környékbeli közönséget a szervezők. A Horváth 
Gábor elnökletével működő Tapolcai Honvéd Kulturális Egyesület, mint fő szervező és persze katonai hagyo-
mányőrzők jóvoltából kora délutántól középkori gyalogos vitézek haditornájával, majd fő attrakcióként egy 
második világháborús magyarországi ütközetet felidéző, hangos, látványos és hitelesen alakított hadijátékkal 
ajándékozták meg a közönséget. Ez utóbbit Hangodi László történész, főmuzeológus narrációja tette mindenki 
számára érthetővé és átélhetővé. Záró programként a Kinizsi Táncegyüttes és a Csobánc Népdalkör közreműkö-
désével felállították a helyiek a városrész májusfáját is.                                                                        /Írás, fotó:Töreky L./

Április 28-án késő délután 
Navracsics Tibor terü-
letfejlesztési miniszter és 
Dobó Zoltán polgármes-
ter nyitotta meg Tapolca 
tavaszi fesztiválját a Ma-
lom-tónál.

Navracsics Tibor azt kíván-
ta a tapolcaiaknak és az 
alkalomra érkező vendé-
geknek , hogy a tavaszkö-
szöntő fesztivál egy olyan 
rendezvény legyen, amely 
jó hangulatot, sok örömet, 
barátságot hoz számukra. 
Hozzátette, idén Tapolca 
is része az Európa Kultu-
rális Fővárosa programso-

rozatnak, ennek nagyon 
jó megalapozása a tóparti 
rendezvény. Dobó Zoltán 
polgármester arról beszélt 
a megnyitón, hogy a város 
három fesztivált álmodott 
meg a múltban az év arra 
alkalmas időszakaiban. 
Közülük a tavaszi fesztivál 
az első, amely a remények 
szerint a jövőben fel fog 
zárkózni az ünnepi napok 
és a pisztráng fesztivál nép-
szerűségéhez. Dobó Zoltán 
örömének adott hangot, 
hogy a terveknek megfele-
lően a napokban elkészült a 
tóparti beruházás, új térkö-
ves burkolattal  és működő 

szökőkúttal fogadhatja a 
város a fesztivál látogató-
it. A megnyitót követő-
en a Mehringer Akusztik 

együttes koncertjét, majd 
a Kincsem- című filmet te-
kinthették meg a látogatók 
a helyszínen. /Töreky L./

Ha tavasz, akkor Tópart fesztivál

Sokak tetszését elnyerte a Batsányi Táncegyüttes jó 
hangulatú néptánc produkciója             Fotó: facebook

Navracsics Tibor és Dobó 
Zoltán a megnyitón Fotó:tl
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Visszavont naperőmű projekt, posztjáról
lemondó tanácsnok, támogatott alapítványok
12 napirendi pontot 
érintően hozott döntést 
a város önkormányzatá-
nak képviselő-testülete 
az április 28-i ülésén. 
Többek között pénzügyi 
támogatásban részesült 
a helyi rendőrkapitány-
ság és több közhasznú 
alapítvány, de megszüle-
tett a végleges döntés a 
tervezett “nagy naperő-
mű” munkaindító hatá-
rozatának visszavoná-
sáról is. Kritikát kaptak 
ugyanakkor a közbiz-
tonságért-, katasztrófa 
elhárításért- és helyi vé-
delmi feladatokért, vala-
mint a sport- és ifjúsági 
kapcsolatokért felelős 
tanácsnokok 2022. évi 
munkájáról szóló beszá-
molói. Végül Horváthné 
Somogyi Ildikót javasol-
ták az ülésen a lemon-
dását bejelentő Takács 
Gábor sport- és ifjúsági 
kapcsolatokért felelős 
tanácsnok megüresedett 
tanácsnoki pozíciójának 
betöltésére.

A képviselők egyhangúlag 
megszavazták a Tapolcai 
Rendőrkapitányság hiva-
tásos állományú tagjai, 
valamint rendvédelmi 
alkalmazottai “önként 
vállalt túlszolgálatának” 
finanszírozását. A célra 
2 millió forintot külö-
nítettek el a költségve-
tés tartalékának terhére. 
A Veszprém Vármegyei 
Rendőr-főkapitányság az 
összeget kizárólag a fo-
kozott rendőri jelenlét fi-
nanszírozására, tehát bér-
támogatásra használhatja 
fel a Tapolca közterületein 
szolgálatot teljesítő rend-
őrök esetében.
Egyhangúlag támogatták 
a képviselők a Tapolca 

északi külterületére ter-
vezett naperőmű mun-
kaindító határozatának 
visszavonását is. A témá-
ban a közelmúltban egy 
informális értekezletet 
tartottak, ahol a képvise-
lők elfogadták, megvitat-
ták, illetve támogatták a 
polgármester kezdemé-
nyezését. Az előterjesz-
tésben szereplő indoklás 
szerint, “A határozat meg-
hozatala óta gyakorlati-
lag semmi nem történt, 
a kérelmező (Energosun 
Investment Zrt.) érdemi 
információkat, konkrét 
terveket nem nyújtott 
be az önkormányzathoz, 
így a településrendezési 
eszközök módosítására 
vonatkozó háromoldalú 
megállapodás megköté-
se sem történt meg. (A 
hiányzó dokumentumok 
képezték volna az alapját 
a településrendezési esz-
közök módosítási eljárása 
megindításának.)
A témához közvetetten 
kapcsolódott az a napiren-
di pont, amely arról szólt, 
hogy a Tapolca 0198/6, 
0198/7 és 0198/8 hrsz-ú 
ingatlanok egy jövőbe-
li kisebb napelempark 
telepítésére alkalmassá 
váljanak-e. A képviselők 
mindegyike igennel sza-
vazott, azaz továbbra is 
fenntartja az érintett te-
rületekre vonatkozó, azok 
átminősítéséről, illetve a 
helyi partnerségi egyezte-
tés lezárásáról szóló elő-
terjesztést. Ugyanakkor 
egy ellenszavazat mellett, 
döntő többséggel felhatal-
mazták a polgármestert, 
hogy mondja fel az emlí-
tett területek átminősíté-
séhez szükséges település-
tervezési szerződést.
Vitát generált a közbiz-

tonságért, katasztrófa el-
hárításért és helyi védelmi 
feladatokért, valamint a 
sport- és ifjúsági kapcso-
latokért felelős tanácsno-
kok 2022. évi munkájá-
ról szóló beszámoló. Az 
utóbbi, a sport és ifjúsá-
gi tanácsnoki feladattal 
megbízott Takács Gábor 
elismerte, hogy elvállalt 
megbízatásának csak kis 
részben tett eleget, illet-
ve külső okok miatt nem 
tudott eleget tenni, ezért 
lemondott a tisztségről. A 
testület egyhangúlag elfo-
gadta a lemondását, majd 
Buzás Gyula képviselő és 
Dobó Zoltán polgármester 
indítványára Horváthné 
Somogyi Ildikót javasolta 
a tisztség betöltésére. Az 
érintett elfogadta a felké-
rést, megválasztásáról a 
következő testületi ülésen, 
május 19-én szavaznak 
majd a képviselők. Töl-
gyes Zsolt közbiztonsági 
tanácsnok beszámolójá-
val kapcsolatban Bognár 
Róbert képviselő fejtette 
ki aggályait, mert a ta-
nácsnok által megígért, 
illegális hulladéklerakás 
megakadályozásról szóló 
konkrét rendőrségi egyez-
tetések kimaradtak a be-
számolóból. Tölgyes Zsolt 

úgy reagált, az említett 
cselekményt a rendőrség-
gel történő megbeszélése-
ken nem kezelték külön 
kategóriaként. Ugyanak-
kor hozzátette, az illegális 
szemétlerakást csak tet-
tenérés után lehetséges 
szankcionálni, ezért kérte 
Bognár Róbert képviselőt, 
hogy csatlakozzon a pol-
gárőrökhöz, ha tenni akar 
az ügyért. Dobó Zoltán 
polgármester a témához 
annyit tett hozzá, hogy 
tavaly és idén is 2-2 alka-
lommal folytatott egyez-
tetéseket a korábbi és je-
lenlegi rendőrkapitánnyal, 
mindkét esetben szóba 
került az illegális hulla-
déklerakás elleni fellépés. 
Végül Takács Gábor be-
számolóját 5 tartózkodás, 
6 nem szavazat mellett 
elutasította, Tölgyes Zsolt 
beszámolóját viszont 7 
igen és 4 tartózkodás mel-
lett elfogadta a testület.
Az önkormányzat érté-
kelte és elfogadta a város 
gyermekvédelmi és gyer-
mekjóléti intézkedéseiről 
szóló beszámolót és töb-
bek között megszavazta az 
Ovisokért Alapítvány és a 
Medicopter Alapítvány 
önkormányzati támogatá-
sát. /Töreky L./

A legutóbbi testületi ülés a TÁMK-ban                   Fotó: tl

A Tapolcai Városszépí-
tő Egyesület elnöke, dr. 
Décsey Sándor a közel-
múltban lemondott. A 
tagság úgy határozott, 
Bertalan András szemé-
lyében új elnökkel folytat-
ja a munkát. 

Minderről április 24-én 
született egyhangú döntés 
az egyesület tisztújító köz-
gyűlésén, ahol viták nélkül, 
egyhangúlag fogadták el a 
2022-es évről szóló szakmai 
és pénzügyi beszámolókat 

is.  A határozatképes lét-
számban megjelent tagságot 
Varga Károlyné, az egyesület 
elnökségi tagja köszöntötte, 
majd felkérte dr. Décsey 
Sándor egyesületi elnököt, 
hogy tartsa meg a Tapol-
cai Városszépítő Egyesület 
2022-es évéről szóló szak-
mai beszámolóját. A már 
lemondását bejelentő, de hi-
vatalosan a közgyűlés dön-
téséig még hivatalban lévő 
elnök elmondta, ...Folytatás 
a 3. oldalon Beszámoltak ... 
címmel... 

Új elnök a Tapolcai Városszépítő Egyesület élén

Elfogadták a tavalyi évről szóló pénzügyi és szakmai 
beszámolót, majd új elnököt is választottak        Fotó: tl
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Beszámoltak 2022-es tevékenységükről
...folytatás a 3. oldalról... 
a 2022-es év egyesületi 
munkáját már nem befo-
lyásolták a pandémia idő-
szakának korlátozásai, így 
zavartalanul elvégezhették 
vállalt feladataikat, majd 
ezekről időrendbe szedve, 
részletesen is beszámolt. 
A beszámolóban egyebek 
mellett egy 2022 decem-
berében elnyert nagyobb 
pályázati siker is szerepelt. 
A tapolcai városszépítők 
ugyanis az Európa Kultu-
rális Fővárosa projekthez 
benyújtott sikeres pályázat 
eredményeként, 10 millió 
forintos támogatást nyer-
tek el, így a várossal kar-
öltve a házigazdái lehetnek 
idén a város és faluvédők 
országos találkozójának. 
Dr. Décsey Sándor szak-
mai, majd később Horváth 
Lászlónénak, az egyesület 
pénzügyi vezetőjének, be-
vételekről és kiadásokról 
szóló beszámolóit egyhan-
gúlag elfogadta a tagság. 
Később bemutatkozott a 
közgyűlés előtt Bertalan 
András. A városszépí-
tő egyesület elnökjelöltje 

tősgyökeres tapolcaiként 
jellemezte magát, aki 14 
éve dolgozik tárlatvezető-
ként a Tavasbarlangban. 
Elmondta, bár az élet más 
irányba sodorta, de leg-
főbb érdeklődési területe a 
történelem. A közelmúlt-
ban az elnökség irányából 
érkezett felkérésre igent 
mondott, úgy fogalma-
zott, amennyiben a tagság 
elfogadja a személyét és 
bizalmat szavaz számára, 
akkor “miért ne? “.Végül 
a közgyűlés egyhangú tá-
mogatásról biztosította az 
elnökjelöltet, akit először 

az elnökségbe szavazott 
be a tagság, majd az elnö-
ki kinevezését is ellensza-
vazat nélkül támogatta. 
Bertalan András, amint 
azt megtudhatták a jelen-
lévők, az idei nagyszabású 
országos találkozó zavar-
talan lebonyolítását tartja 
első, nagy kihívást jelentő, 
de testhezálló feladatának. 
Hangsúlyozta, az egyesü-
let korábbi hagyományait, 
munkafolyamatait szeret-
né továbbvinni, nem kí-
ván jelentős változásokat 
hozni az egyesület életébe, 
irányvonalába. /Töreky L./

Balról Bertalan András az egyesület frissen megválasz-
tott elnöke a május 9-i Batsányi Emléksétán              Fotó: tl

A Tapolcai Kertvárosi 
Óvoda Hársfa Tagintéz-
ményének jótékonysá-
gi bálját április 29-én, 
szombaton rendezték 
meg a diszeli Artemisz 
Panzióban. A kifejezet-
ten jól sikerült esemény 
szép bevételt hozott az 
ovinak, köszönhetően a 
városnak, a szülőknek és 
számos, elsősorban helyi 
vállalkozónak, cégnek. 

– A szülői munkaközösség 
pár éve már megpróbál-
kozott egy bál szervezé-
sével, akkor sajnos nem 
sikerült. Az eltelt 2-3 év-
ben azonban jobban ösz-
szekovácsolódott a csapat, 
többek között a szülői 

munkaközösség tagjainak 
száma 6-ról 11 főre nőtt. 
Nem csak köztünk, hanem 
az óvoda dolgozóinál és 
több szülőnél is látom a 

tenniakarást, az összetar-
tást. A süti-, és kézműves 
vásárok is évről-évre na-
gyobb bevételt hoznak. 
Ezúttal a szülői munkakö-

zösség tagjai, szabadidejü-
ket sem sajnálva, rengeteg 
tombolatárgyat, felajánlást 
gyűjtöttek. Annyit, amire 
még legmerészebb álma-
inkban sem gondoltunk 
– árulta el lapunknak Bá-
tai-Szalay Mónika, a szülői 
munkaszervezet vezetője. 
A megnyitón Dobó Zol-
tán polgármester és Var-
gáné Csóri Márta tagin-
tézmény vezető mondott 
beszédet, majd a Batsányi 
Táncegyüttes ajándékként 
egy vidám és pörgős tánc-
bemutatóval alapozta meg 
a hangulatot, amelyet az 
együttes felnőtt és iskolás 
csoportja mutatott be. A 
jó hangulat fenntartásá-
ról később Kassai Balázs 
gondoskodott, igény sze-
rint biztosítva a tánchoz a 
slágereket. – Köszönettel 
tartozunk Dobó polgár-
mester úrnak a felajánlá-
sáért, a szülőknek pedig 
a támogatói jegyek meg-
vásárlásáért. Köszönöm, 
hogy ennyire elhivatottan 
dolgoztok közös célun-
kért: a boldog és mosoly-
gós gyermekarcokért. 
Remélem a jövőben is si-
kerül majd a mostanihoz 
hasonló eredményes, jó 
hangulatú bálokat szer-
vezni- fejezte ki reményét 
Bátai-Szalay Mónika SzM 
vezető. /Töreky L./

Jól sikerült a Hársfa ovi jótékonysági bálja

A batsányisok a táncaikat ajánlották fel       Fotó: h.felv.

A munkaközösség 
tagjai rengeteg 
tombolatárgyat és 
felajánlást
gyűjtöttek össze 
az ovi javára a 
támogatóiktól

Már lassan egy éve, hogy 
elveszítettük Tóth János 
Zoltánné Patkós Éva kol-
léganőnket. Ez év július 
6-án lenne 80 éves. Tud-
tuk, hogy beteg volt, de 
bíztunk a gyógyulásá-
ban. Ünnepelni szeret-
tünk volna, de már csak 
szeretettel és tisztelettel 
emlékezhetünk rá. Éva 
Mezőtúron született. Ált. 
Isk. tanulmányait befejez-
ve, 1961-ben szülővárosa 
gimnáziumában folytatta 
tanulmányait. Már gyer-
mekkorában vonzotta a 
tanítói pálya, ezért érett-
ségi után  a jászberényi 
,,Felsőfokú Tanítóképző 
Intézetbe” jelentkezett és 
nyert felvételt, amelyet 
1965. június 22-én sike-
resen elvégzett. Először 
Mezőtúron tanított, majd 
1967-től Városlődön foly-
tatta pályáját. Tanítványai 
szerették, velük akkor 
sem szakadt meg a kap-
csolata, amikor 1976-ban 
családjával Tapolcára köl-
tözött. 1977. augusztus 
közepétől Tapolcán, a 4-es 
Számú Általános Iskolá-
ban folytatta pedagógusi 
pályáját egészen 1996 jú-
niusi nyugdíjazásáig. El-
hivatottan, hatékonyan és 
eredményesen dolgozott, 
rendszeresen képezte ma-
gát. Szívesen alkalmazta a 
csoportos és differenciált 
foglalkoztatásokat a tanu-
lók képességének fejleszté-
se érdekében, de a nyelvi-, 
irodalmi- és kommuniká-
ciós programban is részt 
vett osztályával. Tanítvá-
nyai szabad idejét a kikap-
csolódás és közösségépítés 
jegyében terelgette, velük 
túrázott, őrsi- és raj prog-
ramokon vett részt.  Éva a 
gyermekekkel, a szülőkel 

és kollégáival is nagyon 
jó kapcsolatot ápolt. A 
tanulók és a tanítás iránti 
szeretete, elkötelezettsége 
élete végéig elkísérte. Élete 
utolsó éveiben is eljárt az 
osztálytalálkozókra, me-
lyekre mindig izgatottan 
készült.  Nyugdíjas kollé-
gáival a nyugdíjazás után 
is tartotta a kapcsolatot, 
személyes találkozásaikat 
hangulatos, nosztalgikus 
beszélgetésekkel tették 
tartalmassá és élménysze-
rűvé. Magasabb szinteken 
is elismerték pedagógiai 
és közösségi munkáját. 
1983. június 3-án a Ma-
gyar Úttörők Szövetsége 
dicsérő oklevelét vehette 
át, 1987. június 7-én pedig  
miniszteri dicséretben ré-
szesült kiváló szakmai 
munkájáért. Bátran kije-
lenthető, tanítói, nevelői 
életpályájának, magatar-
tásának legszebb vonása a 
gyermekszeretet volt. Tóth 
János Zoltánné Patkós Éva 
végleg elment közölünk. 
Tanítványok, kollégák, 
szülők, barátok kísérték 
utolsó útjára. Emlékét 
tisztelettel megőrizzük! 
/Szatmári Jánosné a 4 Sz. 
Ált. Isk. volt ig. helyette-
se./

 Jellemének legszebb vonása 
a  gyermekszeretet volt... 

Május 8-án,a Batsányi János tagintézményben tartot-
ták a Batsányi Emlékhét  ünnepélyes megnyitóját. Az 
eseménysorozatról a Tapolcai Média online felületein, 
illetve május 26-i lapszámunkban tudósítunk. /tl/
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Átadták a Szent György-
hegy hegyközség legjobb 
borainak és borászai-
nak járó elismeréseket, 
de meg is kóstolták a 
győztes nedűket a Szent 
György-hegyi Napok ren-
dezvénysorozat szakmai 
napján a Tamási Áron 
Művelődési Központban. 
Az eseménysorozat je-
lentőségét a rendezvény 
fővédnöke Navracsics 
Tibor miniszter, ország-
gyűlési képviselő mél-
tatta a helyszínen. A 
programhoz szervesen 
kapcsolódó szakmai elő-
adást Knolmayer Bence 
phd hallgató, szőlőter-
melő, növényorvos tar-
totta a klímaváltozásnak 
a szőlőkultúrát is érzé-
kenyen érintő hatásairól, 
a védekezés lehetséges 
módszereiről.

– Ez a nap az Önöké, a 
termelők és a borkedvelők 
ünnepe, hiszen azokról a 
borokról beszélünk, azo-
kat fogjuk megkóstolni, 
amelyek a keddi borverse-
nyünkön szép eredménye-
ket értek el- köszöntötte 
a jelenlévőket, köztük a 
megjelent borászokat, pin-
cetulajdonosokat, érintett 
polgármestereket Marton 
József hegyközségi elnök, 
majd átadta a szót a ren-
dezvény fővédnökének, 
Navracsics Tibornak. A 
területfejlesztési minisz-
ter, a térség országgyűlési 
képviselője szerint a táj 
hegyeinek a történelmén 
a bor állandó elemként 
volt jelen a rómaiak óta, 
a ma élők a borkultúrát 
örökségül kapták. – Nem 
nagyon van értelme felvet-
ni a kérdést, hogy ez a táj, 
ez a tevékenység a pannon 
kultúra, a nemzeti kultúra 
része-e. Borásznak lenni 
az a hivatás, amely a legtö-
kéletesebben testesíti meg 
és egyben ötvözi a hagyo-
mányt és a jövőorientált-
ságot. Egy borásznak min-
dig őriznie kell az előző 
évszázadok hagyományait, 
köztük sok olyan tudásele-
met is, amelyek nincsenek 
megírva a szakkönyvek-
ben, de benne van a ré-
giek tudáskincsében, ta-
pasztalatában. Azt látom, 
hogy az utóbbi 10 évben a 
Balaton környékén olyan 
gasztronómiai forradalom 
zajlik, amelyre már kül-
földön is felfigyeltek. Jó 
úton haladunk afelé, hogy 
a Bakony-Balaton térsége 

12 hónapos attrakcióvá 
váljon. A Szent György-
hegyi Napok azokhoz a 
rendezvényekhez tartozik, 
amelyek erősítik az öna-
zonosság tudatot, szol-
gálják a közösségépítést- 
hangsúlyozta a miniszter. 
Knolmayer Bence, a nö-
vényvédelmi intézet phd 
hallgatója, szőlőtermelő, 
növényorvos előadásában 
arra mutatott rá, hogy a 
klímaváltozás nem újkori 
jelenség, többmillió éve 
zajlik, de több szakaszban. 
Jelenleg ennek a változás-
nak az ötödik szakaszában 
vagyunk, ahol rövidebb 
periódusokban, lehűlések 
és felmelegedések köve-
tik egymást. Az ember 
nem kiváltója a klímavál-
tozásnak, de az emberi 
tevékenység képes fel-
gyorsítani azt- ecsetelte a 
tudományosan elfogadott 
elméletet az agrárszakem-
ber, aki elsősorban a szőlő 
betegségeinek és növény-
védelmének új kihívásai-

ról, a felmerült klímavál-
tozás okozta problémák 
kezelésének lehetséges 
módjairól beszélt közel fél 
órás, projektoros vetítéssel 
szemléltetett előadásában. 
A 2023-as Szent György-
hegyi Napok borverse-
nyén idén 90 bor méret-
tetett meg, számos értékes 
arany, ezüst és bronzérem, 
illetve hat különösen érté-
kes nagy aranyérem szüle-

tett. A Nyári Pince 2015 és 
2017-es olaszrizlingjével, a 
Borbély Családi Pincészet 
pedig 2019-es késői szüre-
telésű olaszrizlingjével és 
2022-es Tomaji cuvee bo-
rával nyerte el a borbírák 
által adható legmagasabb 
elismerést. Szintén nagy 
aranyérmet érdemelt ki 
Szászi Endre 2021-es olasz-
rizlingje és a Gilvesy Pin-
cészet 2020-as rajnai riz-
ling bora. Az elismerések 
átadását követően Kulka 
Gábor, a Balaton borrégió 
borminősítő bizottságának 
titkára röviden megemlé-
kezett a Szent György-he-
gyi Napok borversenye-
inek történetéről, majd 
értékelte a borversenyt, az 
idei felhozatalt. Elmondta, 
három borbíráló bizottság, 
30-30-30 bort kóstolt és 
pontozott 20 pontos rend-
szerben, 19.51 ponttól járt 
a nagy arany. A versenyen 
23 százalékban volt jelen 
az olaszrizling, a szürke-
barátból 11-et, rajnaiból 
6 mintát hoztak a gazdák, 
a kínálatban összesen 76 
fehér, 9 vörös a többi rozé 
bor volt. /Töreky L./

Hagyományosan a 
hegymagasi Nyári Pin-
ce biztosított helyszínt a 
Szent György-hegyi Na-
pok rendezvénysorozat 
megnyitójának és a hoz-
zá szorosan kapcsolódó 
borversenynek. A hegy 
tájértékeit, a helyi szőlő- 
és borkultúrát népszerű-
sítő programsorozatot, 
három év covid okozta 
kihagyás után, 28. alka-
lommal szervezi meg a 
hegyközség, az érintett 
települések, szőlősgaz-
dák, pincetulajdonosok.

A megjelenteket Marton 
József, a Szent György-
hegy hegyközség elnöke 
köszöntötte, aki visszaem-
lékezve a kezdetekre rá-
mutatott: 31-32 év távlatá-
ból jól látszik, hogy a Szent 
György-hegyi Napok egy 
jó és életképes kezdemé-
nyezés volt, amely elérte 
eredetileg megfogalmazott 

céljait. Elmondta, a prog-
ram évtizedeken keresztül 
rendszeres megrendezése 
hozzájárult ahhoz, hogy a 
korábbinál jóval ismertebb 
legyen a Szent György-
hegy, a hegy körüli telepü-
lések, az itt termett borok, 
pincészetek. Dr. Latorcai 
Csaba területfejlesztésért 
felelős miniszterhelyettes 
első szavaival a térség ér-
tékeit ecsetelte és méltatta, 
illetve személyes vonzódá-
sáról beszélt a tanúhegyek 

világa iránt. – Számomra 
ez a vidék a világ közepe, 
hiszem és vallom, hogy 
nincs még egy ilyen cso-
dálatos térsége az ország-
nak, ahol egyszerre néz-
hetjük a hegyeket, a vizet 
és a természet megannyi 
ajándékait- fogalmazott. A 
miniszterhelyettes hang-
súlyozta, a kormányzat 
számos módon és esz-
közzel járult hozzá ahhoz 
hogy az itt gazdálkodók 
megőrizzék a hegy értéke-
it, a szőlő- és bortermelő 
gazdák megtalálják számí-
tásukat, korszerűen, haté-
konyan tudjanak termelni. 
Elmondta, több, mint 75 
milliárd forint értékben 
nyújtott a kormányzat ül-
tetvény megújításhoz tá-
mogatást, az elmúlt két 
esztendőben ez a szám 13 
milliárd volt. A miniszter-
helyettes hozzátette, a jö-
vőben is folytatják a hazai 
agrárszféra támogatását, 
amelyre – a korábbiakhoz 
képest háromszoros ösz-
szegben- mintegy 4400 
milliárd forintos forrást 
biztosítanak az elkövetke-
ző hét éves európai uniós 
fejlesztési időszakban. A 
megnyitót a helyi borok 
versenye követte, amelyen 
idén 90 bor mutatkozott 
be. Marton Józseftől meg-
tudtuk, a borok számára 
való tekintettel három bí-
ráló bizottság értékeli és 
pontozza a hegy borait, 20 
pontos rendszerben bírál-
nak, ahol 19.51 ponttól jár 
a nagy arany. – A nevezett 
borok között idén a rizling 
hangsúlyosan, de kevés-
bé dominánsan van jelen, 
mint a korábbi években, 
változatosabb a felhozatal, 
sok a szürkebarát, de fur-
mintok is kerülnek a bírák 
elé, a vörösek aránya pedig 
nagyjából 20-25 százalék a 
teljes felhozatalon belül.
           /Írás, fotó: Töreky L./

Három év után Szent 
György-hegyi Napok

Borversennyel folytatták a programot a Szent György-
hegyi Napok megnyitóját követő órákban

Díjazták, kóstolták a legjobb helyi 
borokat a szakmai napon

Borbély családi pincészet 
két bora is nagyaranyat 
kapott                      Fotó: tl

A Szent György-hegyi Napok -a korábbi évek rendez-
vényeihez hasonlóan- látványos hagyományőrző fel-
vonulással, majd a Lengyel-kápolnánál borszentelés-
sel és szabadtéri szentmisével ért véget vasárnap. 

A rendezvény
közel három
évtized alatt
hozzájárult, hogy 
a Szent György-
hegy ismertsége 
már a Badacsony 
nevével vetekszik

A szőlő
növényvédelme a
klímaváltozással 
új kihívások elé 
kerül, amellyel fel 
kell venni a harcot 
- hangzott el

BORKULTÚRA
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Teltház előtt debütált és 
nagy sikert aratott áp-
rilis 22-én szombaton a 
Tamási Áron Színtársu-
lat Botrány az operában 
című előadása. Ken Lud-
wig 16 nyelvre lefordított 
és több, mint 20 ország-
ban bemutatott fergete-
ges vígjátékát profi színé-
szeket, előadásokat idéző 
szinten tolmácsolták a 
helyi amatőr színjátszók, 
akik a darabot 24-én, 25-
én is eljátszották a közön-
ségnek a nagy érdeklő-
désre való tekintettel.

Mitől is lesz jó egy komé-
dia? Leginkább attól, ha 
az ember a szituációkból, 
alakításokból felismeri 
saját és embertársai em-
beri gyarlóságait, amelyet 
aztán kedvére kinevethet. 
Nem árt az sem, ha a kö-
zönség nem csak nevetni-
valót, hanem valamiféle 
mondanivalót, szellemi-
lelki útravalót is kap a jegy 
áráért cserébe. Ehhez per-
sze jól megírt bonyodal-
makra és poénokra, némi 
pikáns erotikára, valami-
féle romantikus szerelmi 
szálra is szükség lehet. 
Mindez együtt van a Bot-
rány az operában című ko-
médiában. Mindenekelőtt 
azonban jó színészekre 
van szüksége egy hozzáér-
tő rendezőnek. Antalóczy 
Zoltán művészeti vezető, 
rendező és csapata a Tamá-
si Áron Színtársulat a pro-
fi előadások mezsgyéjén 
egyensúlyozva aratták le 
a tapolcai közönség taps-
ban kifejezett elismerését. 
A darab egy világhírű, 
nők bálványa típusú olasz 
tenorénekes, Tito Merelli 
(Antalóczy Zoltán) és egy 
szürke eminenciás, de me-
rész álmokat ringató Max 

nevű színházi titkár (Bog-
nár Róbert) valószerűtlen 
találkozásán, jellemkülön-
bözőségén és megannyi 
helyzetkomikumon ala-
pul. Nagyvonalakban a 
történet: egy kiadós dor-
bézolást, majd házastársi 
veszekedést követően, a 
“bekómált” hőstenort ha-

lottnak hiszik. Saunders, 
az operaház igazgatója 
(Baracskai László) dühös, 
hiszen hatalmas bevételre 
számít a világhírű művész 
fellépésének köszönhető-

en. A napnál is világosabb, 
hogy a “haláleset” miatt 
anyagi csőd, világraszóló 
botrány közeleg. Hamar 
kiderül, kizárólag az éne-
kesi karrierről álmodó tit-
kár nagy alakítása ment-
heti meg az előadást. A 
darab női szereplői: Diana 
szoprán (Tóth Edit), Tito 
Merelli felesége Maria (dr. 
Rompos Alida), Maggie 
Saunders lánya (Korpo-
nai Kitti), Júlia, az opera-
barátok körének elnöke 
(Dominek Ica) leginkább a 
hőstenor iránti vonzalom-
tól hajtva a már Othelló 
jelmezben áriázgató, és a 
szerepcserében átlénye-
gült, egyre magabiztosabb 
színházi titkárt is ágyba 
vinnék. Tévedni emberi 
dolog, a vígjátékokban pe-
dig szinte kötelező elem. 
A TÁMK Tamási Áron 
Színtársulat tagjai viszont 
jól láthatóan nem téved-
tek, amikor Ken Ludwig 
darabját választották és 
akkor sem, amikor má-
sok bőrébe bújtak, hogy 
átélt, hiteles alakításaikkal 
örömet szerezzenek a he-
lyi színházrajongóknak. A 
nagy mutatvány ismét si-
került. /Töreky L./

Botrány az operában, nagy siker 
a TÁMK színháztermében

Alaposan kiérdemelt siker, vastaps járt a színjátszók-
nak                                                                                    Fotó: tl

Gál Richárd Dávid 
központifűtés- és gáz-
hálózat rendszerszere-
lő tanuló személyében 
tapolcai győztese van 
a Szakma Sztár Fesz-
tivál országos szakmai 
verseny döntőjének, 
amelyet Budapesten 
rendeztek meg április 
24-25-én. 

A győztes a Széchenyi 
István Baptista Techni-
kum, Szakképző Iskola 
és Gimnázium tanulója, 
felkészítő szaktanárai 
Csizmadia László, Nagy 
László és Varga Tibor. 
Ricsi már ez elméleti 
elődöntőn szép pont-
számot ért el, mellyel 
bejutott a középdöntő-
be, ahol már szakmai 
fogásokat is be kellett 
mutatnia. A döntőbe 
végül mindössze négy 
diák került. A két napos 
versenyen Gál Richárd 

gyorsan és precízen ol-
dotta meg a feladatot és  
már az első nap végére 
biztosra lehetett venni 
a dobogós helyet- tud-
tuk meg. Ricsi ez év jú-
niusban az Országház-
ban veheti majd át az 
oklevelét és természe-
tesen mentesül a szak-
mai vizsgák alól. Tervei 
szerint, szaktudásának 
elmélyítése után vállal-
kozóként  akar dolgozni 
szakmájában.  
A Szakma Sztár Fesz-
tivál kiemelt célja a 
szakképzés, ezen belül 
a szakmaválasztás nép-
szerűsítése és bemuta-
tása mellett, hogy támo-
gassa a pályaválasztás 
előtt álló fiatalokat, utat 
mutasson a felnövekvő 
generáció számára, va-
lamint elősegítse a szak-
képzésben kiemelkedő 
tehetségek jövőbeni 
gondozását. /tl/

Széchenyis győzelem a 16. 
Szakma Sztár Fesztivál
országos döntőjén

Egy jó mester és egy sikeres tanítvány: Csizmadia Lász-
ló és a Szakma Sztár győztes Gál Richárd            Fotó: isk.

Végzős batsányis gimna-
zisták és széchenyis diá-
kok búcsúztak középisko-
láiktól a május 6-i városi 
ballagási ünnepségen, 
amely hagyományosan a 
Fő téren zajlott.

A délelőtt 9-órakor kezdő-
dő központi rendezvényen 
a Batsányi János Gimná-
ziumból Havasi Gábor és 
Csizmazia Zsuzsanna osz-
tályfőnökök 12.A és 12.B 
osztályai, a Széchenyi István 
Baptista Technikum, Szak-
képző iskola és Gimnázium 

tanintézményből Varga Ti-
bor (11.B), Szennyai Má-
ria ( 11.C) , Kamondi Ro-
land (11.D), Tarsoly Péter 
(12.A), Labovszky-Erdélyi 
Zsanett (12.C), Sipos Tamás 
(13.A), Őriné Szilvási Anna 
(13.F) és Bekéné Bartha Er-
zsébet (13.C) osztályfőnö-
kök diákjai sorakoztak fel 
a város önkormányzatának 
képviselői, szüleik, rokona-
ik, barátaik előtt. 
Soós Boglárka széchenyis 
tanuló szavalatát követően, 
Dobó Zoltán polgármester 
szólt a ballagókhoz, taná-

raikhoz és szüleikhez, mél-
tatva azt a munkát és erő-
feszítést, amelyet az elmúlt 
időszakban megtettek és 
sok sikert kívánt az elkö-
vetkező nagy megmérette-
téshez, az érettségi, tech-
nikusi, illetve szakmunkás 
vizsgákhoz. A beszédet 
követően egy csokor vi-
rággal és méltató szavakkal 
köszönte meg a város pol-
gármestere, a közeljövőben 
nyugdíjba vonuló Varga Ti-
borné gimnáziumi igazgató 
sokéves, áldozatos munká-
ját. /tl/

Tíz osztály búcsúzott Tapolca város két középiskolájából

 Gimnazisták ballagása immár vissza az intézménybe
                                                                                           Fotó: tl

Nem tévedtek
akkor sem,
amikor
Ken Ludwig
darabját
választották,
amivel jól bántak, 
hiteles
alakításaikkal 
nagy örömet
szereztek a helyi 
színházrajongók-
nak



6    TAP     LCAI ÚJSÁG ÉVFORDULÓ 2023. május 12.

Megalakulásának 50. 
évfordulóját ünnepelte 
a Nacsa Ferenc elnök-
letével működő Tapol-
ca és környéke Honvéd 
Bajtársi Egyesület. A 
b adacs ony láb di heg y i 
Honvéd Üdülő éttermé-
ben  tartott ünnepségen 
az elnök megemlékezett 
az egyesület fél évszáza-
dos történetéről, majd ki-
tüntetésekkel köszönték 
meg az egyesületi veze-
tők, tagok, illetve az egye-
sületet támogató szemé-
lyek munkáját.

Nacsa Ferenc elnök az el-
múlt 50 év történéseit 
felelevenítő visszatekinté-
sében, az előzményekről 
szólva  elmondta, a nyug-
állományba került katonák 
alakították meg a Honvéd 
Nyugdíjas Klubot 1973. 
december 09-én, Szurgyi 
Barnabás alezredes igaz-
gató javaslatára és kezde-
ményezésére. Az akkori 
titokvédelmi szabályzók 
miatt azonban akkor még 
nem nyithatott a klub a 
társadalom felé. Utódja, a 
Tapolcai Honvéd Nyugál-
lományúak Klubja 1989. 
december 18-n alakult 
meg a Tapolca Helyőrsé-
gi Klub színháztermében, 

negyven fő részvételével, a 
klub alapítója  Bottó János 
nyugállományú őrnagy 
volt.
Az 50. évfordulóra szer-
vezett ünnepi  eseményen 
Szalay-Bobrovniczky Kris-
tóf  honvédelmi minisz-
ter elismerését, méltatását 
Soós Gyula alezredes, a 
Magyar Honvédség Kato-
nai Igazgatási és Központi 
Nyilvántartó Parancsnok-
ság 6. Hadkiegészítő és To-
borzó Központ parancsno-
ka tolmácsolta és adta át az 
50 éves egyesületnek, illet-
ve legaktívabb tagjainak. A 
Honvédelemért kitüntetés 
2. fokozatát vehette át Ná-
dasdi Alajosné  és  Osváth 
Józsefné elnökségi tagok, 
továbbá Vitárius Admira 
egyetemi hallgató. Tapolca 
város önkormányzatának 
elismerését Osváth József-
né, Pál József, Nádasdi Ala-
josné és Vitárius Admira 
(utóbbi személyesen nem 
volt jelen  a rendezvényen) 
vehette át példamutató 
egyesületi munkájáért. 
Nacsa Ferenc elnököt, 
nyugállományú törzszász-
lóst az 50. évforduló al-
kalmából az elmúlt 12 év-
ben végzett példaértékű 
szolgálatáért tüntette ki a 
Magyar Honvédség Kato-

nai Igazgatási és Központi 
Nyilvántartó Parancsnok-
ságának parancsnoka. Ta-
polca és környéke Honvéd 
Bajtársi Egyesület vezető-
sége megköszönve a szer-
vezet érdekében az elmúlt 
években végzett munkát 
és támogatást,  emlékla-
pot  és emléktárgyat ado-
mányozott az egyesület 
50. évfordulója alkalmából 
Dobó Zoltán polgármester 
részére. Szintén egyesüle-
ti elismerésében részesült  
Soós Gyula alezredes, a 
Magyar Honvédség Kato-
nai Igazgatási és Közpon-
ti Nyilvántartó Parancs-
nokság 6. Hadkiegészítő 
és Toborzó Központ pa-
rancsnoka, Lipka Violetta 
alezredes, a Honvédelmi 
Minisztérium Honvédel-
mi Nevelési Főosztály és 
Társadalmi Kapcsolatok 
Osztály kiemelt főtisztje, 
Csatári Zsanett százados, a 
Magyar Honvédség Kato-
nai Igazgatási és Központi 
Nyilvántartó Parancsnok-
ság 15. Hadkiegészítő és 
Toborzó Iroda Veszprém 
irodavezetője, Esküdt La-
jos nyugállományú ezre-
des, a Bajtársi Egyesületek 
Országos Szövetség koor-
dinációs elnökhelyettese, 
Sípos Géza nyugállományú  

ezredes, a Bajtársi Egyesü-
letek Országos Szövetség 
tiszteletbeli elnöke, Berdó 
Gábor Károly nyugállomá-
nyú  százados, a Bajtársi 
Egyesületek Országos Szö-
vetség Közép-Dunántúli 
Régió régióvezetője,  Pus-
kás Tibor nyugállományú 
alezredes, a Meggyeserdő 
Honvéd Nyugdíjas Klub 
elnöke, Farkasdi Lajos 
nyugállományú  őrnagy, 
a Pápa Honvéd Bajtársi 
Klub elnöke,  Gál Sándor 
nyugállományú  százados,  
a Honvéd Bajtársi Egye-
sület Sárbogárd elnöke,  
Benács Lajos nyugállomá-

nyú százados, a Tapolca 
és környéke Honvéd Baj-
társi Egyesület egykori 
vezetőségi tagja, Vasvári 
Ferencné nyugállományú  
főhadnagy, a Tapolca és 
környéke Honvéd Bajtársi 
Egyesület egykori vezető-
ségi tagja, Bagdán Ferenc 
nyugállományú  törzszász-
lós, a Tapolca és környéke 
Honvéd Bajtársi Egyesület 
egykori vezetőségi tagja 
és Windhofferné Szíj Klára 
nyugállományú  főtörzs-
őrmester, a Tapolca és 
környéke Honvéd Bajtársi 
Egyesület egykori vezető-
ségi tagja. /Töreky L./

Miniszteri és városi elismerés a honvéd bajtársi egyesületnek

Nacsa Ferenc, Dobó Zoltán és Nádasdi  Alajosné Fotó: tl

A Tapolca és Környéke 
Kistérségi Nyugdíjasok 
Érdekvédelmi, Érdek-
képviseleti Egyesülete ez 
évben ünnepli megalaku-
lásának 30. évfordulóját. 
Az alkalomból az uzsai 
kultúrházban tartott ün-
nepi összejövetelt a civil 
szervezet április 27-én. 
Az esemény többek között 
alkalmat adott arra, hogy 
elismeréseket adjanak át, 
összegzést készítsenek, 
felelevenítsék az elmúlt 
évtizedek egyesületi tör-
ténéseit, a szervezeten be-
lül lezajlott változásokat, 
de kötetlen beszélgetések-
re, kulturális feltöltődésre 
is maradt idő.

A rendezvény egy szép 
gesztussal kezdődött, Dobó 
Zoltán tapolcai polgár-
mester a jeles évforduló 
alkalmából a város elis-
merő oklevelét adta át a 
nagy múltú egyesületnek, 
további odafigyelést és tá-
mogató együttműködést 
ígérve a vezetőségnek és a 
tagságnak. A díszoklevelet 
Kálmán Béla elnök vette 
át, aki elmondta, 1993-ban 

alakult meg a szervezet Ta-
polca Városi Nyugdíjasok 
Érdekvédelmi Érdekkép-
viseleti Egyesülete néven, 
10 klubvezetővel, 13 veze-
tőségi taggal, kifejezetten 
városi szervezetként, mert 
akkor még nem volt kistér-
ségi elképzelés.
Az első elnöknek Hegedűs 
Sándort, elnökhelyettes-
nek pedig Szabó Józsefet 
választották. Hat év után, 
1999-ben bővült kistérségi 
szintre az egyesület, akkor 
egyesültek az uzsai klubbal. 
Hegedűs Sándort, Sipos-
né dr. Kiss Gizella, Csaba 
Dezső, Kismihók Hajnalka 
és Nyakas László követ-
te később az elnöki szék-
ben- árulta el a nyugdíjas 
szervezet jelenlegi elnöke, 
aki köszönetet mondott 
minden vezetőségi tag-
nak, klubvezetőnek és az 
egyesületet támogatóknak. 
Hangsúlyozta, a megfogal-
mazott cél mindvégig azo-
nos volt, a város és a város-
környéki településeken élő 
idős emberek, nyugdíjas 
klubok érdekvédelme és ér-
dekképviselete. Elhangzott, 
a tagság jelenleg 157 fős, 

tapolcai, lesenceistvándi, 
hegymagasi, uzsai és 
gyulakeszi tagtársakkal. 
Kálmán Béla kiemelte: a 
jelenlegi gazdasági hely-
zetben is szeretnék meg-
tartani “jól bevált ren-
dezvényeiket”, továbbra is 
megszervezni a közössé-
gek boldogulását elősegítő 
programjaikat.Az ünnepi 
eseményen részt vett és 
beszédet mondott Deme-
ter Ferenc, a Veszprém 
Megyei Nyugdíjas Szerve-
zetek Szövetségének elnö-
ke, a Magyar Nyugdíjasok 
Egyesületeinek Országos 
Szövetségének alelnöke 
is. A megyei elnök sze-
rint könnyen lehet, hogy 
a nyugdíjasokat tömörítő 
országos szervezet helyi 
vezetői és tagjai “utolsó 
mohikánok” , akik min-
den fizetség és elvárás 
nélkül önmaguknak szer-
veznek olyan jól működő 
közösségeket, mint pél-
dául a tapolcai egyesület. 
– A tapolcai szervezettel 
mindig jó kapcsolatunk 
volt, örültem azoknak a 
javaslatoknak, kéréseknek 
amik ebből a kisvárosból 

és környékéről érkeztek. 
Láttam, hogy itt nagyon 
jó, nagyon összetartó csa-
patok vannak, ami nagyon 
lényeges az itt élő lakosság 
és a helyi önkormányzatok 
szempontjából is. A nyug-
díjas közösségek ugyan-
is a legerősebb húzóerőt 
képviselik a működő civil 
szervezetek között a tele-
püléseken…- adott hangot 
véleményének a nyugdíjas 
szövetség megyei elnöke, 
aki egy szép vers, szava-
lat életbölcsességével is 

megajándékozta a jelenlé-
vőket.Az esemény Csaba 
Dezső korábbi elnök ün-
nepi gondolataival, majd 
kulturális műsorral foly-
tatódott Kócs Ida, a Cso-
bánc Népdalkör vezetőjé-
nek szólóénekével, majd a 
lesenceistvándi Margaréta 
nyugdíjas klub színpadi 
produkciójával. Az aulában 
Verebélyi Zoltán tagtárs, a 
városi képzőművészkör al-
kotójának festményeiből és 
verseiből rendeztek alkal-
mi kiállítást. /Töreky L./

Uzsán ünnepelt a Tapolca és Környéke Nyugdíjasok Egyesülete

Ünnepi köszöntőt mondott Demeter Ferenc megyei 
elnök                                                                                Fotó: tl
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Ismét bajnokesélyes a Tapolcai Öregfiúk FC
Nyolc győzelemmel és két 
döntetlennel, 26 megszer-
zett ponttal, négy ponttal 
megelőzve a második he-
lyen álló csapatot, a Vár-
megye III. Déli csoport-
jában szereplő Tapolcai 
Öregfiúk FC első helyen 
zárta a félidőt.

„Felkészülési mérkőzése-
ken a TIAC U19 csapa-
tával 1:1 –es döntetlent, 
Nyirád csapatával, 4:1- es 
eredményt értünk el. A 
téli szünetben a csapat 
nem igazolt játékost, míg 
a környező csapatok bőven 
erősítettek. A keret átlag-
életkora – január elsején 
–  48,5 évről,  49,5 évre 
módosult. A tavaszi szezon 
felén túl jutottunk, a csapat 
négy győzelemmel és két 
döntetlennel, változatlanul 
az élen áll. Mérkőzéseinket 
Zalahaláp csapatával kezd-
tük, amit hazai pályán 6:1 
arányú győzelemmel fejez-
tünk be.
Ezt követően Káptalantó-
tiban vendégeskedtünk, 
ahol 2:4 lett a végered-
mény. Hazai pályán fogad-
tuk Nemesvita csapatát, 
3:0 eredménnyel zártunk, 
majd Révfülöp követke-

zett és egy 3:3-as döntet-
len. Monostorapátit láttuk 
vendégül, nagyon nehéz 
mérkőzésen, azonban si-
került 2:1 arányban nyerni. 
Ezután a szezon meglepe-
téscsapatához látogattunk 
Nemesgulácsra, ahol küz-
delmes csatát követően a 
tavaszi második döntetlent 
értük el 1:1-es gólaránnyal. 
16 játéknap után, 12 győ-
zelem és 4 döntetlen vala-
mint 40 pont a mérlegünk. 
Négy mérkőzés van visz-
sza az idei bajnokságból, 
három alkalommal hazai 
pályán, egy alkalommal 
idegenben mérkőzünk. 
Hazai meccseink: Balaton-

akali, Lesenceistvánd-Uzsa 
és Tihany-Balatonszőlős 
ellen lesznek, idegenben 
Balatonedericsen ját-
szunk. Nem egyszerű az 
elkövetkező pár mérkőzés, 
de – reményeink szerint – 
közös akarattal, sikeresen 
tudjuk befejezni a bajnok-
ságot. Említésre méltó, a 
csapat lelkes szurkoló gár-
dája, akik hazai meccsek 
mellett idegenbe is követik 
és buzdítják, a Tapolcai 
Öregfiúk FC-t, emellett 
a csapat szívesen lát több 
szurkolót a mérkőzésein.” 
– tájékoztatta lapunkat 
Czilli Károly, az együttes 
sajtóreferense. /hg/

Kiegyensúlyozott teljesítménnyel ismét a dobogó leg-
felsőbb fokát vette célba a TÖFC                   Fotó: TÖFC

Május 1-én hétfőn több 
mint 1300 indulóval ren-
dezték meg első ízben a 
BalatonFondo nevű ama-
tőr kerékpárversenyt, 
mely az elmúlt évtized leg-
nagyobb létszámmal meg-
rendezett országúti futa-
ma lett hazánkban.

Városunkba Gyulakeszi 
felől érkeztek a bringások 
és egy hajtűkanyarral, a 
benzinkúti körforgalom-
ban Veszprém felé vették 
az irányt. Látványos volt, 
ahogy az amatőr kerékpáro-
zók, nagy sebességgel, len-
dülettel elérték a város hatá-
rát. A verseny a tavalyi Giro 
d’Italia rajtjának állított em-

léket és egyben az Olaszor-
szágban, Németországban 
és Ausztriában népszerű, 
Magyarországon eddig is-
meretlen versenytípust, az 
úgynevezett GranFondót 
szeretné megismertetni.
Azonban ahhoz, hogy ez a 
Balaton – felvidéken is gond 
nélkül működjön, a szerve-
zésnek sokat kell fejlődni. 
Sajnos voltak, akik órákat 
álltak a lezárások miatt, 
Diszel városrészt tulajdon-
képpen sem elhagyni, sem 
megközelíteni nem lehetett 
2 órán keresztül. A kezde-
ményezés jó, igény van rá, 
de a kivitelezés és megva-
lósítás még fejlesztésre vár. 
/hg/

BalatonFondo, Tapolcát érintve

BalatonFondo, a tapolcai szakasz                Fotó: Havasi

Remekeltek a tapolcai harcosok
Áprilisban két neves ver-
senyen is elindultak a 
Tapolca Brazil Jiu Jitsu 
versenyzői, először a fő-
városban remekeltek, 
majd egy nemzetközi 
versenyen, Bécsben lép-
tek tatamira.

Budapesten küzdöttek a 
tapolcai harcosok a Jiu 
Jitsu Rangsor elnevezé-
sű versenyen. „-Nagyon 
izgalmas küzdelmekben 
lehetett részünk, egy erős 
mezőnyben. Mindegyik 
meccsből tanultunk va-
lami hasznosat, akár 
egyénenként akár csa-
patként. Nagyon jó volt 
látni, hogy ha esetleg egy 
előző küzdelem során 
nem ment valami, akkor 
azt meg tudtuk beszélni 
és a következő harcban 
már minden remekül si-
került.” – foglalja össze a 
történteket Németh Lajos 
edző.
A tapolcai csapat remek 
kapcsolatot ápol több 
klubbal is, akikkel együtt 
készülnek a megméret-
tetésekre és ennek érez-
hető haszna van, hiszen 
a sportolók különböző 
ellenfelekkel, más stílusú 

versenyzőkkel találkoz-
nak és így tovább fejleszt-
hetik harctechnikájukat. 
A budapesti versenyről 
Sajcz Lőrinc érkezett haza 
a legfényesebb éremmel, 
aranyat szerzett, testvé-
re, Sajcz Miksa a máso-
dik helyen végzett. Ka-
tegóriájában ugyancsak 
ezüstéremnek örülhetett 
Dobay Bendegúz és Né-
meth Lajos is. A magyar 
verseny után két héttel, 
két tapolcai versenyző 
már az osztrák főváros-
ban, Bécsben mérette 

meg magát és képviselte 
a tapolcai csapatot egy 
nemzetközi versenyen. Az 
Arte Suave Competition 
egy rendkívül színvonalas 
verseny volt, ahol Dobay 
Bendegúz, a15 évesek kö-
zött második helyen vég-
zett, Németh Lajos pedig 
Gi felnőtt fekete öves ka-
tegóriában, a 94kg-osok 
között első lett, súlycso-
port nélküli kategóriában 
szintén a dobogó legfel-
sőbb fokára állhatott, No 
GI kategóriában azonban 
sajnos kiesett. /hg/

Éremesővel zárult a budapesti verseny   Fotó: helyszíni

A Land Rover Túra 
Egyesület (LRTE) egy 
Facebookon önként szer-
veződő közösség, mely 
pár évvel ezelőtt úgy 
döntött, hogy minden 
évben Tapolcára szerve-
zik márkatalálkozójukat 
és megörvendeztetik az 
ÉFOÉSZ fiataljait egy él-
ményautózással. 

A Covid miatti kis szü-
netet követően ismételten 
ellepték a Tavasbarlang 
melletti parkolót az ikoni-
kus terepjárók. Horváthné 
Somogyi Ildikó, a Vesz-
prém Megyei ÉFOÉSZ 

elnöke örömét fejezte ki, 
hogy Tapolcáról és a kör-
nyékből immár több mint 
száz értelmileg sérült em-
bernek szereznek felejt-
hetetlen élményt a Land 
Roveresek.
Vigassy Ádám szervező 
elmondta, minden év-
ben nagy lelkesedéssel 
jönnek a városba, hiszen 
azáltal, hogy élményt ad-
nak, ők is rengeteg pozitív 
energiával, benyomással 
gazdagodnak.A túra útvo-
nala Zalahaláp irányába, 
a Bakony lábát érintve, a 
Hegymagasi Piactérre ve-
zetett. /hg/

Terepjárós élménytúra

Az ország különböző pontjaiból érkeztek a márka 
kedvelői, hogy örömet szerezzenek                      Fotó: hg



Kiváló szakmai mun-
kájáért a Tapolcai 
Önkorányzati Tűzol-
tóság vehette át idén a 
“2022 év Veszprém Vár-
megyei Önkormányzati 
Tűzoltósága” kitüntető 
címet és a velejáró ván-
dorserleget. 

A kitüntetést dr. Csillag 
István tűzoltó ezredes, a 
katasztrófavédelmi igaz-
gatóság vármegyei igaz-
gatója, a Tűzoltóság Napja 

alkalmából adományozta. 
A 2022-es év Hivatásos 
tűzoltó-parancsnoksága 
címet igazoló vándorser-
leget a Badacsonytomaji 
Hivatásos Tűzoltó-pa-
rancsnokság nyerte el. 
Molnár Péter tűzoltó alez-
redes,  a Badacsonytoma-
ji Hivatásos Tűzoltó-pa-
rancsnokság parancsnoka 
elmondta, három szol-
gálati csoportjuk teljesít 
szolgálatot a nap 24 órájá-
ban, amennyiben kárese-
mény történik, a beérke-
zett hívás után két perccel 
már elindulnak a célhely-
színre. Elmondta, a tava-
lyi év munkája után járó 
elismerés kellemes megle-
petésként érte csapatukat, 
de örültek neki, hiszen 
számos nehéz kihívást 
oldottak meg 2022-ben, 
amelyekre jó visszajelzé-
sek érkeztek, elismeréssel 
beszéltek róluk. Pfluger 
Attila, a Tapolcai Önkor-
mányzati Tűzoltóság pa-
rancsnoka a számok tük-
rében is megvilágította, 
hogy nem véletlenül ér-

demelték ki a legjobb ön-
kormányzati tűzoltóság-
nak járó vándorserleget. 
Amint elmondta, 380-400 
vonulásuk volt 2022-ben, 
túlnyomó többségében 
műszaki mentés volt a fel-
adatuk. Ezek közül a vas-

úti átjárókban történt sze-
rencsétlenségeket emelte 
ki a tapolcai parancsnok, 
mint fogalmazott, a tűz-
esetek száma részben a 
prevenciós munkának is 
köszönhetően kevesebb 
volt 2022-ben. /tl/
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2022-ben ők a legjobbak a megyében 

Molnár Péter és Pfluger Attila parancsnokok a díjak-
kal                                                                                    Fotó. tl

Szent György nap alkalmá-
ból a kiemelkedő munkáju-
kért elismerésben részesí-
tettek több helyi rendőrt is.  
Dr. Töreki Sándor rendőr 
vezérőrnagy, főtanácsos, 
bűnügyi országos rend-
őrfőkapitány-helyettes, az 
iskolai bűnmegelőzési ta-
nácsadó program sikere ér-
dekében nyújtott kimagasló 
teljesítményéért pénzjuta-
lomban részesítette Molnár 
András r. őrnagyot, a Ta-
polcai Rendőrkapitányság 
kiemelt főelőadóját. Az 
Országos Rendőr-főkapi-
tányság vezetője dr. Balogh 
János rendőr altábornagy, 
rendőrségi főtanácsos, 
szakterületén nyújtott ki-
emelkedő tevékenységéért 
pénzjutalomban részesítet-
te Bakler Zoltán rendőr al-
ezredest. A „Tapolca Város 
Rendőre” címet Takács Esz-
ter rendőr főtörzsőrmester, 
járőrparancsnok vehette át. 
Jubileumi jutalomban ré-
szesült Marton Zsolt rend-
őr őrnagy, őrsparancsnok-
helyettes. Új pszichoaktív 
anyaggal kereskedés bűn-
cselekmény elkövetőinek 
felderítésben és elfogásában 
nyújtott példamutató tevé-
kenységéért tárgyjutalom-
ban részesült a Tapolcai 
Rendőrkapitányság állomá-
nyából Zámbó Szilárd rend-
őr főhadnagy csoportveze-
tő. A közterületi szolgálatot 
ellátó tiszthelyettesek kö-
zül a legmagasabb szintű 
teljesítményt, kiemelkedő 
szakmai tudást, tevékeny-
séget nyújtott Takács Esz-
ter rendőr főtörzsőrmester, 
járőrparancsnok a Tapolca 
Rendőrkapitányság állomá-
nyából. /tl/
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